
PROTOKÓŁ Nr 0063 – 9/48/2010 
z obrad Komisji Rewizyjnej 

w dniu 17  maja  2010r. 
 

 
Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A  UM. 
Czas posiedzenia:  godz. 9.00 – 9.45 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście, zgodnie z 
załączonymi listami obecności. W posiedzeniu nie uczestniczył Radny Zbigniew 
Rutkowski – usprawiedliwiony.  
 
Porządek obrad:  

 
 

1. Otwarcie posiedzenia 
2. Przyjęcie porządku obrad 

 
3. Sprawy bieżące: 

 
• projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Jastrzębie Zdrój 

na 2010 rok, 
 
• pismo Pana *** w sprawie usunięcia naruszenia prawa przez zwrot 

kwoty 425 zł wraz z odsetkami  
 

4. Wolne głosy i wnioski 
5. Przyjęcie protokołu z dnia 19 kwietnia 2010 r.  
6. Zakończenie posiedzenia  

 
 
Ad. 1 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał  Zastępca Przewodniczącego  Komisji – Janusz 
Tarasiewicz. Powitał przybyłych na posiedzenie członków komisji oraz 
zaproszonych gości.  
 
Ad. 2 
 
Komisja przyjęła porządek obrad głosami: 
za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 
 
Ad. 3 
 
Sprawy bieżące: 
 

• projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Jastrzębie Zdrój 
na 2010 rok, 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta – 
Dariusz Holesz. Poinformował, że proponuje się  zwiększyć plan dochodów 
majątkowych budżetu Miasta na 2010 rok w dziale 801 Oświata i wychowanie z 
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tytułu dotacji z budżetu państwa z przeznaczeniem na pokrycie kosztów 
utworzenia lub modyfikacji szkolnych placów zabaw, w ramach Rządowego 
Programu wspierania w latach 2009-2014 organów prowadzących w zapewnieniu 
bezpiecznych warunków nauki, wychowania i opieki w klasach I-III szkół 
podstawowych i ogólnokształcących szkół muzycznych I stopnia – „Radosna 
szkoła” w wysokości 114 982  zł.W związku z otrzymaną dotacją proponuje się 
także zwiększyć wydatki majątkowe o tę samą kwotę w dziale 801 Oświata i 
wychowanie, rozdziale 80101 Szkoły podstawowe z przeznaczeniem na realizację 
jednorocznego zadania inwestycyjnego Nr 91 Utworzenie lub modyfikacja 
szkolnego placu zabaw w ramach Rządowego programu „Radosna szkoła”. 
Ponadto proponuje się zwiększenie wkładu własnego na realizację tego zadania o 
kwotę 50 000 zł w wyniku przeniesienia planu wydatków bieżących z działu 900 
Gospodarka komunalna,  rozdziału 90003 Oczyszczanie miast i wsi. Proponuje się 
także uporządkowanie zapisów w budżecie Miasta dotyczących numeracji i nazwy 
zadania. Proponuje się  zwiększyć plan dochodów budżetu Miasta na 2010 rok w 
dziale 801 Oświata i wychowanie w wysokości 350 820  zł, w tym dochody 
bieżące o 326 850 zł, a dochody majątkowe o 24 000 zł, z przeznaczeniem 
na sfinansowanie projektu pn. ,,Jesteśmy tacy sami-wieloprofilowa stymulacja 
osób niepełnosprawnych” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, w 
tym  w wysokości 298 197  zł z tytułu dotacji z  Europejskiego Funduszu 
Społecznego   oraz w wysokości 52 623 zł z tytułu dotacji z budżetu państwa.              
W związku z otrzymanymi dotacjami proponuje się również zwiększyć plan 
wydatków w dziale 801 Oświata i wychowanie, rozdziale 80102 Szkoły 
podstawowe specjalne w wysokości 350 820  zł, w tym na wydatki bieżące 
326 850 zł, a na wydatki majątkowe 24 000 zł, z przeznaczeniem na realizację 
jednorocznego zadania inwestycyjnego Nr 36 Zakup sprzętu do terapii 
biofeedback. Proponuje się zwiększyć plan wydatków bieżących  w dziale 
801 Oświata i wychowanie o kwotę  78 816 zł, z przeznaczeniem na bieżącą 
działalność placówek oświatowych w związku z rozliczeniem Standardowego 
Kosztu Utrzymania Ucznia za rok poprzedni, w tym w rozdziale 80101  Szkoły 
podstawowe o kwotę  27 688 zł, w rozdziale 80102  Szkoły podstawowe  
specjalne o kwotę  16 348 zł, w rozdziale 80110  Gimnazja o kwotę  26 101 zł, 
w rozdziale 80111  Gimnazja specjalne o kwotę  6 040zł, w rozdziale 80120  
Licea ogólnokształcące o kwotę  2 639 zł. Wprowadzić zmianę planu wydatków 
majątkowych w dziale 801 – Oświata i wychowanie, rozdziale 80104 – 
Przedszkola polegającą na przeniesieniu planu wydatków na zadaniu Nr 23 Zakup 
urządzeń kuchennych w wysokości 12 229 zł z dysponenta Wydział Edukacji 
Urzędu Miasta z przeznaczeniem na zakup zmywarki gastronomicznej 
dla dysponenta Publiczne Przedszkole Nr 13 w wysokości 5 686 zł oraz 
dla dysponenta Publiczne Przedszkole Nr 14 z przeznaczeniem na zakup kuchni 
gazowej z piekarnikiem elektrycznym w wysokości 6 543zł.  
Proponuje się zmniejszyć plan  wydatków bieżących w dziale 900 Gospodarka 
komunalna i ochrona środowiska, w rozdziale 90003 Oczyszczanie miast i wsi o 
kwotę 138 816 zł, w związku z dokonaniem rozliczenia utrzymania zimowego za 
okres styczeń-marzec 2010 roku jak również zmniejszeniem częstotliwości 
sprzątania ulic i terenów zielonych w Mieście. Proponuje się zwiększyć plan 
wydatków bieżących  budżetu Miasta na 2010 rok w dziale 921 Kultura i sztuka, 
w rozdziale  92116 Biblioteki o kwotę 10 000 zł  z przeznaczeniem na dotację 
dla Miejskiej Biblioteki Publicznej. Proponowane w Załączniku Nr 1 oraz 
wprowadzone przez Prezydenta Miasta Zarządzeniem zmiany  wydatków w 
grupie „dotacje na zadania bieżące” powodują zmianę załącznika „Dotacje z 
budżetu Miasta”, polegającą na: zwiększeniu dotacji podmiotowej na 
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upowszechnianie kultury dla Miejskiej Biblioteki Publicznej w Jastrzębiu Zdroju o 
kwotę 10 000 zł. Zmniejszeniu dotacji celowej na organizację imprez 
kulturalnych na terenie Miasta i upowszechnianie kultury o kwotę  14 950 zł. 
Zwiększeniu dotacji podmiotowej na zadania określone w art. 80 ust. 3 ustawy z 
dnia 7 września 1991 roku o systemie oświaty (j.t. Dz.U. Nr 256 z 2004 roku 
poz. 2572) dla  Liceum Ogólnokształcącego Sióstr Salezjanek w Jastrzębiu Zdroju 
o kwotę 6 462 zł. Wprowadzeniu nowej dotacji celowej w wysokości 4 600 zł 
dla Gminy Chybie na pokrycie kosztów utrzymania dziecka w niepublicznym 
przedszkolu na terenie innej gminy. 
 
Gałuszka Damian 
 - W załączniku nr 3 pkt. 2 zmian budżetu Miasta mamy zmniejszenie dotacji 
celowej na organizację imprez kulturalnych na terenie Miasta i upowszechnianie 
kultury o kwotę  14 950 zł. Z czego to wynika? 
 
Holesz Dariusz 
 - Muszę sprawdzić, być może jest to jakieś przesunięcie pomiędzy zadaniami.  
 
Tarasiewicz Janusz 
 - W załączniku nr 2 pkt. 5 zmian budżetu Miasta proponuje się zmniejszyć plan  
wydatków bieżących w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, 
w rozdziale 90003 Oczyszczanie miast i wsi o kwotę 138 816 zł, w związku 
z dokonaniem rozliczenia utrzymania zimowego za okres styczeń-marzec 2010 
roku jak również zmniejszeniem częstotliwości sprzątania ulic i terenów zielonych 
w Mieście. Jaka była wydana kwota? 
 
Holesz Dariusz 
 - Zimowe utrzymanie wynika głównie z oszczędności.2 mln. 200 tys. zł to kwota 
oszczędności.   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0 wstrzymujących się – 
0.  
 
 

• pismo Pana *** w sprawie usunięcia naruszenia prawa przez zwrot 
kwoty 425 zł wraz z odsetkami  

 
Kohut Piotr 
 - Sprawa Pana *** ponownie wraca na komisje. Myślę, że Pan *** w tej chwili 
szykuje się do wniesienia skargi do Sądu Administracyjnego. Problem cały czas 
jest ten sam. Pan *** inaczej widzi należne mu odsetki niż to wynika naszym 
zdaniem z orzecznictwa Sądów Powszechnych. W wcześniejszych pismach  Pan 
*** chciał odsetki od 2005 r. teraz chce od 2006 r. Odsetki zwracane są od 
momentu złożenia wniosku. Na dzień dzisiejszy jest to kwota         ok. 6 zł.  
 
Gałuszka Damian 
 - W Cieszynie, żeby odzyskać pieniądze muszą oddać sprawę do Sądu. W 
Jastrzębiu taka procedura nie jest konieczna.  
 
 
Holesz Dariusz 
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 - Powiaty są w ciężkiej sytuacji finansowej i nie mają skąd wziąć środków. 
Wszystko zależy od tego czy fizycznie są środki. Nie trzeba zabezpieczać 
wydatków gdyż odbywa się to poprzez pomniejszenie dochodu. Tychy, Rybnik 
zastanawiają się nad zwrotem środków z tego tytułu.  
 
Tarasiewicz Janusz 
 - Jesteśmy jednym z nielicznych miast, które zwracają pieniądze. Była 
informacja, że dotyczyć to może ok.  3600 osób i kwota przeznaczona wynosi                 
1 mln. 500 tys. zł. Z jakich środków są wypłacane pieniądze? 
 
Holesz Dariusz 
 - Nie przesuwamy żadnych środków. Jest to pomniejszenie dochodów. Będzie 
nie wykonanie dochodów.  
 
Tarasiewicz Janusz 
 - Skąd się wzięła informacja , że 30 dni od dnia złożenia wniosku następuje 
wypłata? 
 
Kohut Piotr 
  - Wynika to z ilości wniosków. 
 
Tarasiewicz Janusz 
 - We wcześniejszej korespondencji  Pan Naczelnik odpowiadał Panu *** , że :”za 
błędne decyzje Ministerstwa Finansów nie ponosi winy samorząd”? 
 
Kohut Piotr 
 - Do tej pory wszystkie Starostwa, które nie wypłacają pieniędzy powołują się na 
błędną decyzję Ministerstwa Finansów. Toczy się spór – dlaczego Samorządy 
mają odpowiadać za Rozporządzenie, które z jednej strony narzuciło na nas 
obowiązek pobierania opłaty a teraz zmusza nas do jej zwrotu.  
 
Tarasiewicz Janusz 
 -  Jeżeli była błędna decyzja to  jak prawnie wygląda kwestia odsetek. Uważam, 
że od dnia pobrania kwoty, a nie od momentu złożenia wniosku powinny być 
naliczane odsetki.  
 
Żmudzińska Joanna 
 - Czy toczą się jakieś sprawy przed Sądem? 
 
Kohut Piotr 
 - Na dzień dzisiejszy jedna sprawa toczy się przed Sądem jastrzębskim a jedna 
jest przed administracyjnym.  
 
 
Tarasiewicz Janusz 
 - Sugerujecie Państwo w odpowiedzi do Pana ***, aby wystąpił do Sądu. Nie  
lepiej byłoby iść w kierunku naliczenia odsetek. Czy miasto będąc silniejszą 
stroną w sporze nie powinno egzekwować od Ministerstwa Finansów środków w 
związku z błędną decyzją.  
 
 
Kohut Piotr 
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 - My spieramy się o zasadę. Nie może tak być ,że  ktokolwiek poprosi od nas  
odsetki za jakikolwiek okres i w jakiejkolwiek wysokości to my je wypłacimy bo 
dana osoba tego chciała. Spieramy się o zasadę, która na dzisiaj w polskim 
systemie prawnym mówi, że odsetki  Panu Bodocha należą się za dwa miesiące, 
a Pan *** twierdzi, że za trzy lata.  
 
Żmudzińska Joanna 
 - Rozumiem, że Pan *** nie otrzymał zwrotu kwoty głównej. Czy istnieje w 
naszym mieście możliwość, że dana osoba , której zwrot się należy może 
otrzymać zwrot należności głównej a jeżeli chodzi o odsetki to pozostaje to 
kwestią sporną i osoba idzie do Sądu. Takiej możliwości póki co nie ma.  
 
Kohut Piotr 
 - Prezydent Miasta wypłaca kwotę 425 zł w zamian za zrzeknięcie się odsetek.  
 
Żmudzińska Joanna 
 - Zmusza się osobę do zrzeknięcia się odsetek. Małym druczkiem pod wnioskiem 
jest informacja. 
 
Kohut Piotr 
 - Nikogo się nie zmusza. Osoby, które chcą widzą mały druczek. Do tej pory 3 
osoby zdecydowały się sprawę kontynuować.  
 
 
Komisja przyjęła wyjaśnienia Pana Naczelnika Kohuta i Pana Skarbnika 
Miasta do wiadomości.  
 
Ad. 4 
 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Holesz Dariusz 
 - Odpowiadając na Pytanie Pana Gałuszki w związku z zmniejszeniem dotacji 
celowej na organizację imprez kulturalnych informuję, że środki miały być 
przeznaczone na organizację imprez przez organizacje pozarządowe. W związku  
z tym, że nie było tyle wniosków by wykorzystać całą kwotę została przesunięta 
na organizację juwenaliów.  
 
Tarasiewicz Janusz 
 - Jak wygląda rozliczenie Klubu GKS za ostatni kwartał roku ubiegłego? 
 
Holesz Dariusz 
 - Nic nie wiem, żeby klub się nie rozliczył. W tamtym roku było w budżecie             
200 tys. W tym roku jest 340 tys. zł. Nie ma przyznanej dotacji ponieważ Klub 
nie spełniał warunków formalnych. Nie przedłożyli zaświadczeń do US i do ZUS            
o nie zaleganiu.  
 
Tarasiewicz Janusz 
 - Chciałbym zaproponować wniosek w sprawie wypłacania kwoty głównej jeżeli 
chodzi o kartę pojazdu. Uważam, że powinna być możliwość wypłacenia kwoty 
głównej, a  jeżeli ktoś chce mieć wypłacone odsetki to może zwrócić się do Sądu.  
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Jaworecka Celina 
 - Któryś raz z kolei obserwuję, że Rada Miasta wchodzi w kompetencje w trakcie 
trwania sprawy. Sprawa Toczy się między Prezydentem Miasta a Panem ***. My 
nie jesteśmy stroną.  
 
Żmudzińska Joanna 
 - W wydziale informują, że trzeba się zrzec odsetek, aby kwota główna była 
wypłacona.  
 
Majkowska Olga 
 - Można odzyskać całą kwotę wraz z odsetkami na drodze sądowej.  
 
Tarasiewicz Janusz 
 - Uważam, że Rada Miasta może wkroczyć w sprawę w momencie kiedy pismo 
dociera do wiadomości Rady Miasta.  
 
Jaworecka Celina 
 - Powinna być zachowana właściwa droga. Jaka Rada ma kompetencje by zając 
się tą sprawą? 
 
Tarasiewicz Janusz 
 - Wycofuje wniosek.  
 
Ad. 5 
 
Protokół z dnia 19 kwietnia 2010 r. został podjęty głosami: za – 5, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Ad. 6 
 
Zakończenie posiedzenia 
 
Zastępcą Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – Janusz Tarasiewicz podziękował 
wszystkim za przybycie po czym zakończył posiedzenie.  
 
 
Protokołowała      Zastępca Przewodniczącego 
Monika Dulewicz      Komisji Rewizyjnej 
        JANUSZ TARASIEWICZ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


